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Sant Celoni

Josep Mas

El socialista Joan Castaño ha 
tornat a l’alcaldia després que 
el PSC, amb 7 regidors, fos la 
llista més votada. A l’Ajun-
tament de Sant Celoni, CiU 
també té 7 regidors, la CUP 
en té 2 i ICV en té 1. Castaño 
va ser alcalde de la població 
des de 1989 fins a 2007, i ara 
hi torna.

S’esperava tornar a ser 
l’alcalde?

Jo em vaig presentar molt 
animat. Molta gent compa-
rava amb l’anterior etapa i 
em demanaven que em pre-
sentés per tornar a relligar el 
poble, treballar per tothom i 
continuar una gestió que es 
va demostrar positiva quan 
havíem manat: planificar i no 
deixar ningú de banda.

Els quatre anys de CiU han 
estat quatre anys de paràlisi, 
com deia vostè?

Més que res, de paràlisi 
d’idees. Nosaltres ja havíem 
vist venir la crisi i treballà-
vem en aquella direcció. I el 
que va fer l’anterior govern  
va ser tirar endavant projec-
tes que nosaltres ja havíem 
planificat. En aquests quatre 
anys, s’han fet coses que 
nosaltres vam deixar prepa-
rades. I algunes que estaven 
preparades no s’han fet..

Com què?
Per exemple, la rotonda 

del polígon, que estava a 
punt, acabat el projecte i amb 
l’acord de la Generalitat. Es va 
fer l’entrada de Sant Celoni, 
però la rotonda del polígon 
no. I des de la Generalitat ens 
diuen que el govern local els 
va dir que no era prioritari.

I ara què?
Mirem de tornar a encetar 

el diàleg per tirar endavant 
aquest projecte totalment 
necessari per al poble.

Sant Celoni és socialista o 
de CiU. Estan condemnats al 
bipartidisme?

A vegades la ideologia 
és important, però és més 
important la proximitat i el 
tractament dels problemes 
de la gent. En el cas del PSC, 
sempre guanyem les elecci-
ons però la gent canvia de vot 
depenent de les eleccions que 
són.

En poblacions de la mida 
de Sant Celoni, què importa 
més: les sigles o les perso-
nes?

Depèn mot de les persones 
i del seu lideratge. La gent 
valora que estiguis a prop 
seu, atent als seus problemes. 
Els electors saben molt bé 

Joan Castaño, del PSC, torna a l’alcaldia de Sant Celoni governant amb minoria

“Seran uns anys d’austeritat, 
sense inversions importants”

euros en cinc anys per un 
excés d’ingressos. No els 
pagarem, però en els propers 
anys, l’Estat ja anirà cobrant-
los aportant-nos menys.

Quin és el problema prin-
cipal de Sant Celoni?

L’ocupació. Ara tenim més 
de 1.400 persones i des de 
l’Ajuntament hem de fer el 
possible per solucionar-ho: 
contactes, agilitar tràmits...

Hi ha empreses tocades?
Una per exemple, l’Hos-

pital, que tindrà 1.400.000 
euros menys d’ingressos 
per part de la Generalitat. I 
ara s’haurà de parlar amb el 
comitè per salvar-ho.

Fent un ERO o cobrant 
menys els treballadors?

S’està negociant. És respon-
sabilitat de tots arribar a bon 
port sense que hi hagi accions 
traumàtiques.

Es farà el nou hospital?
Dependrà de la Generali-

tat. Ara ens demanen altres 
coses per fer-lo a Can Riera 
de l’Aigua. La setmana que 
ve vindrà el director general 
d’Urbanisme i li explicarem 
in situ. L’Ajuntament ha de 
posar els terrenys. I els tin-
drà.

L’ARE a Can Riera de l’Ai-
gua era una bestiesa?

No pot tirar endavant per-
què trenca del tot el model de 
poble dissenyat i consensuat 
des de fa anys.

Quins són els objectius 
principals d’aquesta legisla-
tura?

El més important, l’ocupa-
ció. Formar i educar perquè la 
gent perquè pugui tirar enda-
vant. I crear riquesa...

Què més podran fer?
Serà una legislatura d’aus-

teritat sense inversions 
importants. Però deixarem el 
poble preparat per si alguna 
altra administració ho vol fer. 
Com que hi ha molta incerte-
sa, hem de ser prudents. Però 
farem coses.

Què?
Per exemple, ampliar patri-

moni. Al costat de la Torre de 
la Força, hi ha altres trossos 
de muralla que mirarem d’in-
tegrar en un nou espai públic. 
Una altra cosa: endreçar i fer 
neteges especials amb equips 
de pressió.

Hauran de retallar serveis?
Pot ser. En aquest moment 

estem en un procés d’anàlisi, 
i no hem tingut diàleg per 
resoldre incògnites de diners 
que han d’arribar. Per això 
penso que hi ha deslleialtat 
per part de la Generalitat

Quin és el seu sou?
És de 48.000 euros bruts a 

l’any. Personalment, ja en tinc 
prou per viure... I he cregut 
que me l’havia de rebaixar 
respecte al de l’anterior alcal-
de. Però les persones que ens 
dediquem a la vida pública 
hem de tenir un sou d’acord 
amb la dedicació i la respon-
sabilitat que tenim. Crec que 
s’hauria de legislar per evitar 
totes aquestes polèmiques.

SAX SALA

Joan Castaño, alcalde de Sant Celoni, ha 
triat el Sax Sala, un nou centre de formació 

i ocupació, per fer-se la fotografia. N’està 
satisfet perquè es va fer amb diners del pla 
Zapatero i perquè reuneix tres àmbits molt 
importants: ocupació, formació i educació.
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Joan Castaño ha recuperat l’alcaldia de Sant Celoni, que ja havia ocupat durant 17 anys

què volen. I això que l’ante-
rior govern de CiU ha viscut 
molt del que estava planejat.

Què li cal al seu partit per 
tornar a ser el que havia 
estat?

Tradicionalment, el PSC ha 
estat un eix vertebrador de la 
societat catalana. Ara el partit 
està en fase de recuperació i 
segur que el congrés hi troba-
rà una solució. El PSC és molt 
important per al país.

Vostè governa en minoria. 
No ha estat possible establir 
un acord estable?

La meva idea és ser total-
ment transparent amb tots 
els grups municipals i en tots 
els temes. I intentar sumar.

No era possible un pacte 
amb CiU?

Tot és possible, però si un 
que no ha guanyat té l’alcal-
dia com a prioritat, no hi ha 
possibilitat d’entesa. Però 
amb ells, com amb tots els 
altres grups, parlem de tots 
els temes.

Com estan les finances 
municipals?

Podrien estar més bé. Però 

em preocupa, perquè estem 
en un endeutament d’un 
91%. Per tant, no podrem 
demanar crèdit. Tenim limi-
tacions i en el pressupost 
ordinari cada dia tenim un 
ensurt.

Com què?
Per exemple, la Generalitat 

ens deixa d’ingressar més 
de 100.000 euros de l’escola 
bressol i de l’escola de músi-
ca. I això és dur per a les famí-
lies i per a l’Ajuntament,

I Madrid què els reclama?
Ara ens reclama 644.000 


